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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Iarina Moș, Simona 
Bontu, Iuliana Dejeu, Elena Pop, Mihai Alexandru Popa, Simona 
Todorean, Ovidiu Richard Huza, George Perțe, Florica Sălăjan, Cătălin 
Scurt și Gheorghe Chereji  în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice 
„Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor 
celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Sărbătoare
Sfi nții Constantin și Elena

marți, 21 mai 2019; ora 11.00 Sfânta Liturghie

RUGĂCIUNE

O, Doamne, dacă voi vrea de bună voie, să împart harurile pe care le-am 
primit de la Tine cu fraţii mei, dacă mă voi arăta necesar faţă de cei din jurul meu, 
binevoitor, recunoscător, simţitor şi modest, voi răspândi pretutindeni mireasma 
carităţii Tale. Fă să fi u în stare nu numai să suport cu răbdare slăbiciunile fi zice şi 
morale ale fraţilor mei, ci înainte de toate, în măsura posibilităţilor, să le produc 
acestora uşurare prin servitudinea mea, iar prin cuvânt şi sfat bun, mângâiere. 

Creează în mine o inimă plină de sensibilitate, pentru a fi  generos şi mărinimos 
nu numai faţă de rudeniile şi prietenii mei, ori faţă de cei care-mi fac bine şi de 
la care aştept vreun bine, ci faţă de toţi, ca din iubire faţă de Tine, să nu refuz 
niciodată, nici chiar duşmanilor mei, caritatea sub forma ajutorului material sau 
spiritual. Atunci voi fi  îmbogăţit cu cea mai bună mireasmă, pe care o voi turna 
nu numai pe Capul şi picioarele Tale, ci pe întreg Corpul Tău – Biserica ta. 
Amin. (După Sfântul Bernard)

Cel ce chipul Crucii strălucind pe cer mai mult decât soarele l-ai 
văzut şi biruinţa semnului Domnului bine ţi-a descoperit, cu care 
întrarmându-te pe toţi vrăjmaşii i-ai biruit, acum şi nouă, celor ce ne 
plecăm genunchii înaintea icoanei tale, Sfi nte Împărate Constantin, 
dă-ne, împreună cu buna ta maică, Împărăteasa Elena, ajutor, celor 
ce cântăm vouă: Bucuraţi-vă, părinţii creştinilor!



Isuse al meu

Învierea ne obligă la o relație personală și tot timpul nouă cu Mântui-
torul. Este lecția pe care ne-o transmite Maria Magdalena, care la mormânt îl 
redescoperă pe Învățătorul drag pe care deja îl cunoștea. Este lecția pe care o 
învățăm de la Toma, cel care atinge rănile Domnului și-l mărturisește pe Isus 
ca Domn și Dumnezeu. Iosif din Arimatea, femeile mironosițe și toți martorii 
Celui Înviat ne învață același lucru: Fiul lui Dumnezeu, mort din iubire pen-
tru noi și înviat, nu ne vede ca și o masă compactă, ca și pe o mulțime, ci pe 
fi ecare dintre noi ne cunoaște pe nume, pe adevăratul nume și ne vorbește, ne 
consolează, ni se arată în feluri și situații pe care doar noi le putem înțelege cu 
adevărat. E sufi cient să reducem sonorul și lumina acestei lumi pentru a perce-
pe șoaptele Lui și a vedea lumina stelelor ce ne arată drumul înspre Împărăția 
Cerurilor.

Evanghelia de astăzi merge în același sens și ne spune că totul este relație 
personală. Nu ne vindecăm și nu ne mântuim ca și masă. Paraliticul de la scăl-
dătoare e înconjurat de oameni și totuși ... nu are om. Mulțimea de bolnavi de 
la marginea scăldătoarei îl are pe Isus aproape, în mijlocul lor și totuși doar 
omul nostru se vindecă. Regăsim aceeași logică în toată evanghelia și în viața 
noastră: mulțimea îl împresoară aproape tot timpul pe Isus însă doar persoanele 
care se ating de Mântuitorul cu adevărat, prin credință se vindecă și se mântu-
iesc. În mod similar, mulțime de lume se îndreaptă înspre biserici duminică de 
duminică, însă câți oare se apropie cu adevărat de Dumnezeu? Sfânta Tereza 
de Acvila își alege numele și spune: sunt Tereza a lui Isus, iar Isus răspunde: eu 
sunt Isus al lui Tereza. Nu există o altă cale nici pentru noi.

Este o responsabilitate mare pentru toți creștinii. Este o responsabilitate 
pentru noi, credincioși greco-catolici care în scurt timp ne pregătim să trăim 
momentul beatifi cării a șapte dintre episcopii noștri. O sărbătoare și o bucurie 
imensă pentru acest moment și pentru faptul că tocmai Sfântul Părinte va pre-
zida această ceremonie, însă o mare responsabilitate deasemenea. Nu ne putem 
ascunde în spatele lor, ci suntem datori să mergem pe urmele lor. Nu ne putem 
mândri cu ei, fără a înțelege că mărturia credinței ne privește în mod direct pe 
fi ecare dintre noi, chiar dacă în forme și în maniere diferite. Nu putem atinge și 
săruta relicvele sau moaștele lor, fără să spunem fi ecare în inima noastră Mân-
tuitorului: Domnul meu și Dumnezeul meu. Evanghelia de duminica trecută îi 
invită pe apostoli prin glasul îngerului să meargă în Galilea pentru a-l vedea 
pe Isus. Îngerul ne invită și pe noi să-l întâlnim în Galilea noastră, în viața co-
tidiană, acolo unde viața noatră cu Domnul a început și se împlinește zi de zi.

PSS Claudiu, Episcopul Curiei


